

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE 2 DE L'AJUNTAMENT DE SABADELL

Identificació de la sessió

Núm. de la sessió: 27/2018
Caràcter: ordinari
Data: 21 de juny de 2018
Horari: 19:00h a 20:30h
Lloc: Centre Cívic de Can Puiggener

Assistents

Carles Rossinyol i Vidal, president
Juan Flores Fuentes, vocal de l'AV de Can Puiggener
M^a Teresa Prats Delgado, secretaria delegada

Altres assistents:

Xavier Guerrero i Cano, regidor d'Espai Públic
Joan Gual Martí, Cap de Parc i Jardins
Daniel Guirado Navarro, tècnic de territori del Districte
Públic assistent

Absents

Josep Ayuso Raya, regidor de la llista més votada de la ciutat
Antoni Manyà Gutsens, vocal de ERC
Alberto Riosalido Vasallo, vocal del PSC
Lluís Salla González, vocal de CIU
Francesc Andreu Torrent, vocal de la Crida per Sabadell
Marcos Béjar Ordoñez, vocal de l'AV de Can Puiggener Nord
Joan Oliva Arnau, vocal de l'AV de la Creu Alta
Carme Folch Aura, vocal de les entitats culturals
Jordi Cascales del Valle, vocal de les entitats culturals
Josep M. Galofré Domingo, vocal de les entitats culturals
Montse Carrasco Guasch, vocal de les entitats culturals
Antonio González Burillo, vocal de les entitats esportives
Xavier Nuñez Morera, vocal de les entitats juvenils
Jordi Jordà Gil, vocal de les entitats educatives
Alassane Camara, vocal del grup *altres entitats ciutadanes*
Josep Moreno Gutiérrez, vocal del grup *altres entitats ciutadanes*
Natividad Perallón Solans, vocal dels centres d'atenció primària
José Manzano Aguilera, representant de Ciutadans (5%)
Bouarfa Chilah Bejjat, representant de Unitat pel Canvi (5%)
Maria Consuelo Santos Neyra, representant del PP (5%)
Rafael Sánchez Montoya, vocal de les entitats de comerciants

Excusen la seva absència:

Llorenç Domènech i Domènech, vocal de les entitats culturals

Ordre del dia

1. Aprovació de les actes anteriors.
2. Previsió d'obres al Districte.
3. Informació i criteri de poda a l'arbrat.
4. Senyalització de la Biblioteca dels Safareigs.
5. Informació sobre la notícia del trasllat de la comissaria de policia.
6. Informació dels consells sectorials.
7. Comunicacions.
8. Torn obert de paraules.

Atès que no existeix el quòrum de constitució que estableix l'article 12 del Text refós del Reglament Municipal dels Consells de Districte aprovat l'11 d'octubre de 2017, el president, Carles Rossinyol i Vidal, declara oberta la sessió amb caràcter informatiu.

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de les actes anteriors

El president Carles Rossinyol i Vidal, dona la benvinguda als assistents, informa que el punt 1 d'aprovació de les actes anteriors no es pot votar i comenta que es pot passar al punt 2 de l'ordre del dia.

El Sr. Xavier Guerrero demana un canvi en l'ordre del dia, que es faci el punt 3 el primer per disponibilitat del tècnic de Jardineria, el Sr. Joan Gual.

3. Informació i criteri de poda de l'arbrat

El Sr. Joan Gual comença la seva exposició explicant els criteris de poda i gestió de l'arbrat de ciutat. Comenta que els criteris que s'apliquen son per motius de gestió, els arbres com a barrera arquitectònica, el seu efecte contra la contaminació i els seus beneficis en la millora de la biodiversitat.

Per aplicar aquests criteris el Sr. Gual comenta que es molt important intentar tenir els arbres en el llocs on s'obtinguin beneficis i en el cas que no sigui així doncs es tenen que retirar.

Comenta que des de l'any 2005 existeix un Pla Director per millorar l'arbrat de la ciutat.

Aquest pla te com objectiu fer la plantació d'espècies que estiguin adaptades a les condicions urbanes, que hi hagi un increment de la diversitat de les espècies i la utilització del arbrat com a connector biològic i potenciador de la biodiversitat.

El Sr. Gual exposa a continuació els criteris de poda que segueix el departament de Parcs i Jardins, en primer lloc comenta que els arbres es poden durant tot l'any, es fan dos podes

en verd i una a l'hivern, i que s'eviten dos períodes per fer la poda, que son quan les fulles estan brotant (primavera) i quan les fulles comencen a caure (tardor).

El Sr. Gual explica que els arbres no cal podar-los, però que es poden perquè degut al seu creixement natural no hi caben i cal adaptar-los, això comporta ajudar-los a formar els arbres correctament i evitar situacions perilloses com caigudes de branques. Comenta que també es poden por altres motius com son per evitar que embrutin i per evitar plagues.

El Sr. Gual comenta que hi ha varis tipus de poda:

- La poda Bredada, que es la poda dels arbres de la vorera i que es fa cada any.
- La poda Retall, que es la que es retalla el voltant de l'arbre per retirar el fruit.
- La Poda de Manteniment, que es retirar branques seques, tortes i en males condicions.
- Reducció de capçada, es reduir el volum de l'arbre per evitar molèsties.
- Poda de formació, es podar els arbres joves per dirigir el seu creixement.

El Sr. Gual comenta que es fan inspeccions periòdiques als districtes i que un dels objectius es poder podar l'arbre com a mínim una vegada cada quatre anys.

Aquestes visites als districtes tenen com a finalitat fer una visita tècnica a cada espai públic de la ciutat, prioritza els carrers que no s'han podat durant l'últim curs i establir els criteris perquè depèn de les característiques del carrer es te que podar cada any o no.

El Sr. Montero Intervé en aquest moment i comenta que hi ha temes que s'han de cuidar, personalment creu que les coses no s'estan fent bé, que en varies ocasions ha reclamat la presència dels tècnics de Parcs i Jardins i no han vingut, afegeix que fa molt de temps que no es poda i que hi ha molta deixadesa en general al barri de Can Puiggener. Comenta que al carrer Guadalete hi ha un arbre caigut a terra i que a l'interior del barri.

El Sr. Montero es queixa del sistema utilitzat per fer la poda, ja que comenta que és poda molt poca part de l'arbre i que aquests arbres estan en un estat perillós i poden generar prejudicis i danys a les persones.

El Sr. Joan Gual respon, que els arbres no és necessari que es faci la poda cada any, que fer-la cada any no genera beneficis als arbres, el criteri és que segueixin el seu creixement natural i utilitzar la poda únicament com ajuda al seu creixement.

El Sr. Montero comenta quin és el canal de comunicació per notificar incidències amb l'arbrat.

El Sr. Gual diu que mitjançant el 010 i la pàgina web de jardineria i afegeix que a la ciutat hi ha més de 50000 arbres i s'intenta actuar prioritzant la situació.

El Sr. Xavier Guerrero comenta que el Sr. Gual es el nou responsable del servei de Parcs i Jardins, que abans ho portava la Cristina López.

El Sr. Montero continua amb la seva afirmació que un arbre podat creix millor que el que no es poda, per això és important que es realitzi una poda periòdica.

El Sr. Joan Gual contesta que no és del tot cert l'afirmació del Sr. Montero, que en moltes ocasions han tingut problemes amb les podes perquè aquest creixement no és dóna en les millors condicions pels arbres.

2. Previsió d'obres al Districte

El Sr. Xavier Guerrero inicia la seva exposició explicant als assistents el funcionament i de com s'organitzen els diners per a poder fer actuacions. Comenta que una vegada que els diners estan assignats al departament, es fa la licitació, que sol durar uns 3 o 4 mesos.

El Sr. Carles Rossinyol, fa una intervenció dient que degut a que hi ha molt poc temps per les licitacions, aquestes poden passar d'un any a l'altre.

El Sr. Guerrero continua explicant, que el temps per fer el projecte és de uns dos mesos després hi ha una exposició pública d'uns 30 dies i uns 4 mesos per l'execució i que en total entre tots els passos que s'han de donar per aprovar i començar el projecte pot passar gairebé un any.

Comenta també que al districte 2 s'estan acabant 3 projecte:

- El primer és el de la plaça Espanya, que es finalitzarà al juliol, però que l'espai quedarà tancat durant l'estiu per garantir la plantació als parterres de la zona.
- Un altre projecte es el Vapor Cusidó que està en fase de construcció.
- Així com els parteres de l'Avinguda Josep Tarradellas que ja estan gairebé finalitzats.

Comenta que també hi ha altres projecte pel districte com son:

- Al mes d'agost l'àrea de gossos del Parc Taulí, la licitació al setembre de la urbanització del carrer Montllor i Pujal per executar-lo el maig-juny de 2019.
- Les escales del carrer Maestrat.
- L'aparcament davant del "Corte Inglés" remodelar l'espai de cara al 2019.
- El projecte integral d'asfaltat a tota la ciutat cap els mesos de desembre-gener, comenta que mes endavant s'explicarà quins son els carrers afectats.
- Millorar les àrees de jocs infantils de la ciutat i una actuació especial a 14 places de la ciutat.

El Sr. Rossinyol comenta si es pot plantejar el tema per millorar o fer alguna intervenció a les voreres.

El Sr. Guerrero respon que el projecte és d'asfalt i no vorera.

El Sr. Montero comenta el tema de les places que l'Ajuntament comenta que són privades, concretament Plaça Archidona, i no s'entén perquè aquesta resposta quan és va actuar anteriorment.

El Sr. Rossinyol respon que es necessari tenir un paper legal de cessió de la titularitat de l'espai perquè l'Ajuntament pugui fer qualsevol actuació en els mateixos.

El Sr. Guerrero comenta que ja s'està treballant amb els veïns de les places que tenen titularitat privada per fer la cessió de l'espai.

El Sr. Juan Flores pregunta quin és el termini legal per fer aquesta cessió?

El Sr. Guerrero respon que això és un acord entre propietaris i l'Ajuntament, els diferents propietaris s'han de posar d'acord i signar per escrit la cessió de la titularitat.

El Sr. Montero comenta que el regidor es va comprometre a que s'arreglaria la plaça primer de maig, és refereix a les tanques de les àrees de jocs.

El Sr. Guerrero diu que no està d'acord amb l'afirmació que fa el Sr. Montero. L'àrea de jocs pels més petits s'ha posat tanques a tot el perímetre i a la dels grans per normativa no és necessària tot i així s'ha mantingut la part més propera a la carretera.

El Sr. Montero comenta no està d'acord amb aquest decisió tècnica, "deixar la plaça com un espai obert genera molts problemes amb els jocs de pilota, ja que es produeixen pilotades a la gent que està asseguda als bancs".

El Sr. Montero aprofitar per comentar que el cap de correus de Sabadell ha posat una denúncia perquè els empleats de correus no poden llençar les cartes al barri, i que inclús els han robat alguna moto per fer el repartiment, també comenta que les persones que fan la neteja al barri han tingut problemes amb alguns veïns del barri que no els han deixat fer la seva feina, això son exemples de la situació en la que es troba el barri.

El Sr. Guerrero comenta que s'estan intentant solucionar els problemes que ha exposat el Sr. Montero

El Regidor aprofita per comentar que a la zona de la Torre de l'aigua, que és un be nacional d'interès local existeix un problema d'aparcament amb l'escola Samuntada. En el proper Consell de Districte s'intentarà portar el projecte per crear un espai per als vianants i una nova àrea d'aparcament.

També comenta que hi ha un projecte per millorar l'espai entre el Parc del nord i el Parc de la Clota, que estan en fase d'idees amb l'estudi de varis projectes, que es faran varis projectes per veure qui farà al final l'actuació, es preveu un pressupost del cost global del projecte d'uns 20 milions d'euros. Que l'actuació global estarà dividida en sis projectes diferents. Com que l'actuació afectarà a llarg termini, no en primera fase a Can Puiggener, seria bo que alguna persona s'afegeixi a la comissió del Parc del Nord amb els que l'Ajuntament està tenint trobades i formaran part del Jurat que seleccioni el projecte guanyador.

El Sr. Juan Flores, es queixa del soroll del pas del helicòpter del Parc Taulí Hospital Universitari per la zona de Can Puiggener. Comenta és propietat del RACC i que el problema es podria solucionar posant un silenciador a l'aparell com a l'hospital General de Catalunya.

El Sr. Rossinyol comenta mirarà d'esbrinar el tema.

El Sr. Rossinyol a petició de Helena Ribera comenta si tothom està d'acord que es faci el punt núm. 6 en aquest moment de la reunió, s'accepta la proposta i es procedeix.

6. Informació dels Consells Sectorials

La Sra. Ribera, comenta que en els consells de salut, s'ha valorat l'organització d'un fòrum de salut sobre alimentació. S'han proposat penjar vídeos a la web. Que l'objectiu es fer el fòrum al 2019.

Comenta els van informar que s'ha reduït les llistes d'espera en un 30% i que ha pujat l'espera a la primera visita un 19%.

En informa que en aquest Consell de Salut es va parlar de la disposició d'assistir al Consell de Districte per explicar el projecte d'obres que es vol fer a l'hospital Taulí.

La Sra. Ribera informa a tots els presents que deixa el Consell de Salut, ja que esta preparant oposicions. S'acomiada de tots els presents que agraeixen la seva aportació als consells i abandona la sala.

4. Senyalització de la Biblioteca dels Safareigs

La Sra. Tere Prats comenta en resposta a l'anterior reunió del Consell de Districte, que s'han fet les consultes pertinents en relació amb la senyalització de la biblioteca dels Safareigs i que des de patrimoni ens informen que l'edifici esta catalogat com a patrimoni històric cultural i per tant no es pot posar cap cartell a la façana. S'està estudiant com fer la senyalització perquè en altres espais com la casa Duran que també està en la mateixa situació no han donat resultat.

El Sr. Rossinyol proposa estudiar la possibilitat de fer una projecció amb el nom de la biblioteca.

5. Informació sobre la noticia del trasllat de la comissaria de policia

El Sr. Guerrero comenta que això és una proposta d'un partit polític en concret i que no hi ha res en ferm.

7. Comunicacions

No hi ha cap comunicació.

8. Torn obert de paraules

El Sr. Montero comenta que van enviat un dossier al govern i a la oposició, un pla d'actuació al barri, aquest pla va ser rebutjat però des de l'associació de veïns continuem reivindicant el projecte i no entenen com un projecte proposat per la gent del barri sigui rebutjat per l'ajuntament. Des de l'Associació de Veïns lamenten que l'ajuntament no vulgui

fer el projecte que han presentat i que tenen la sensació de que no es posen els mitjans per solucionar cap dels problemes que te el barri.

El Sr. Guerrero intervé per dir que tots els funcionaris que estan desplegats al barri estan fent una gran funció per millorar la convivència al barri i que considera que no es adient dir que no es treballa al barri en respecte a totes aquestes persones que treballen diàriament.

Es produeix un intercanvi de comentaris entre els veïns i els membres de la taula.

El Sr. Montero comenta que la culpa és dels polítics perquè no fan les coses com les tenen que fer, els tècnics si treballen, però cal que les actuacions siguin més visibles al barri. L'AV continuarà lluitant per millorar el barri fent les actuacions que consideri oportunes encara que l'ajuntament no faci res, perquè les coses cada vegada van a pitjor.

El Sr. Guerrero no està d'acord amb les afirmacions del Sr. Montero.

El Sr. Montero fa referència al projecte de la CONFAC i una reunió que va mantenir amb el Regidor d'Acció Social i comenta temes que cap dels assistents pot donar resposta per la qual cosa el Sr. Guerrero proposa que l'AV, La FAVS i el Regidor d'Acció Social vinguin a la propera reunió del Consell per explicar varis temes que van parlar amb una reunió que van tenir.

Finalitzades les intervencions, el President, aixeca la sessió, de la qual, com a secretaria delegada, estenc aquesta acta.

La secretaria delegada

Vist i Plau
El President